
Technische vragen over Jaarrekening 2022 Woerden
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D66 1 algemee

n

In de eerste hoofdstukken is aangegeven wat het resultaat is op de kwaliteitsindicatoren. Vraag: Per 

programma: Hoeveel indicatoren kleuren groen, oranje en hoeveel kleuren er rood?

Zie "Bijlage Technische vragen JRR 2022 - Woerden - vraag 1" Allen

D66 2 1 10 De telefonische bereikbaarheid op 14 0348 is op jaarbasis 90%” . Vraag: Wat is de gemeten telefonische 

bereikbaarheid op jaarbasis van de afgelopen 5 jaar? 

Bij de update van de telefooncentrale begin 2022 is ervoor gekozen om geen data mee te nemen. Er is om 

deze reden geen data beschikbaar.

Pennarts

D66 3 1 12 “opvallende stijger in Woerden is huiselijk geweld. Na een afname in 2021 is er nu juist weer een stijging 

van +31% (van 16 naar 21).

Drugshandel – vervaardigen en -bezit is in Woerden gestegen met 17%, terwijl er regionaal juist een 

daling is te zien van -3%.” 

Vraag: Welke mogelijke oorzaken worden hiervoor gezien?

Vanuit de gemeente Woerden is tot nu toe beperkte aandacht besteed aan ondermijning, daarom is dit als 

speerpunt in het IVP opgenomen.

M.b.t huiselijk geweld gaat het om een relatief klein aantal gevallen. Bekend is dat cijfers fluctueren. We 

zien wel dat het aantal casussen met multi-problematiek is toegenomen.

Molkenboer

D66 4 1 13/1

4

“Verder is er eind 2022 gestart met de ontwikkeling van nieuwe waarschuwingsborden tegen 

fietsdiefstallen. Naar verwacht zijn de borden Q1 2023 gereed en zullen vervolgens rondom het 

stationsgebied en andere hotspotlocaties in de gemeente worden ingezet.”

Vraag: Het station is dus nog steeds een hotspotlocatie. Werken de camera’s niet voldoende? Wanneer 

wordt dit weer geëvalueerd? Wat zijn de jaarlijkse kosten van het cameratoezicht op het station?

Stationsgebieden blijven op het gebied van fietsendiefstallen een gevoelige locatie i.v.m. de vele fietsen die 

daar geparkeerd worden. 

De kosten voor camerabewaking bedroegen € 2.380 in 2022.

Evaluatie van de camerabewaking vindt plaats in 2024. 

Molkenboer

D66 5 1 19 “In Woerden draagt het Rijk €10 miljoen bij aan twee fietsverbindingen, de ombouw van een knooppunt 

en vijf mobiliteitshubs. Met deze investering kunnen 3.650 woningen versneld worden gebouwd”. 

Vraag: Over welke fietsroutes gaat dit, welk knooppunt en wat zijn de 5 mobiliteitshubs? En op welke 

wijze hebben dit een relatie met de versnelling van de woningbouw?

In de Poort van Woerden (Nieuw-Middelland, Snellerpoort, Stationsgebied) worden de komende jaren 

duizenden nieuwe woningen gebouwd. Een goede bereikbaarheid is daarbij een belangrijke voorwaarde. De 

maatregelen waar het om gaat, zijn een fietsverbinding tussen Nieuw-Middelland en de binnenstad, het 

aanpassen van de kruising Amsterdamlaan-Steinhagenseweg, een kwaliteitsverbetering van het 

fietsnetwerk direct ten noorden van het station. De vijf zogenoemde mobiliteitshubs  zijn plekken waar je 

bijvoorbeeld overstapt van fiets op (deel)auto of van trein op deelfiets/deelscooter en andersom. 

De Regt / 

Noorthoek

D66 6 3 52 “De cijfers t.b.v. de monitor Sociale Kracht worden iedere twee jaar gemeten. Over de uitkomsten van de 

Sociale kracht monitor 2022 zijn we nog in afwachting, deze worden eind Q1 2023 verwacht. De raad 

wordt op de gebruikelijke wijze over de uitkomst van de monitor geïnformeerd.” 

Vraag: De resultaten zijn nu bekend. Welke scores op de indicatoren sociale samenhang in de buurt 

(2020: 6,1) en sociale kracht van inwoners (2020: 7,6) zijn uiteindelijk in 2022 behaald? 

De totaalscore Sociale kracht in betrof in 2022: 7,5. De score sociale samenhang 2022: 6,1. Het toesturen 

van de uitkomsten van de Sociale kracht monitor 2022 heeft, vanwege omstandigheden bij de 

desbetreffende organisatie, vertraging opgelopen. Het definitieve rapport is als bijlage toegevoegd, zie 

bijlage "Technische vragen JRR 2022 - Woerden - vraag 6 Rapportage monitor sociale kracht 2022"

Pennarts

D66 7 3 52 “In afwachting van de uitkomsten van het onderzoek (cijfers voor 2022 zijn nog niet bekend).”  

Vraag: Zijn de cijfers nu wel bekend en zo ja, wat is het percentage inwoners dat vrijwillige inzet levert 

(2020: 42%) in 2022?

2022: 41 % Pennarts
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D66 8 4 68 “Behoud van Het Klooster in alternatieve scenario’s en versterking van de regiofunctie van Woerden.”

Vraag: Hoe wordt gemeten of Het Klooster daadwerkelijk meer heeft bijgedragen aan  de regiofunctie 

van Woerden?

Deze doelstelling in deze bewoordingen van alternatieve scenario's is geformuleerd in coronatijd, toen 

reguliere voorstellingen niet mogelijk waren door de beperkende maatregelen. Dat heeft in die jaren 

geresulteerd in allerlei maatwerkactiviteiten in TechnoHub, Klapstoelcabare (mobiel podium in openbare 

ruimte; in eerste instantie lokaal inmiddels in de regio Utrecht), en muzikale activiteiten in 

verzorgingscentra onder de noemer Kunstmenu Zilver. Op die manier zijn docenten aan het werk gebleven, 

zijn er toch alternatieve voorstellingen en activiteiten geweest en is het aanbod inclusiever geworden. Daar 

kunnen  we blijvend de vruchten van plukken door dit te integreren met de aanpak die we voor ogen 

hebben voor de MAG en brede SPUK. 

De regiofunctie blijkt met name uit de cijfers van bezoekers/ cursisten: 42% van de theaterbezoekers komt 

van buiten Woerden. Daarmee is aangetoond dat deze voorziening een aanzuigende werking heeft voor 

bezoekers aan onze (binnen)stad. Van het totaal aantal cursisten komt ca 20% uit stad & provincie Utrecht, 

regio Gouda, regio Vinkeveen-Breukelen en zelfs daarbuiten. In de toekomst zullen deze cijfers ook worden 

verwerkt in het beleidsplan en gemonitord in jaarverslagen.

Vierstra

D66 9 4 70   “4.2.1.1 Binnen bestaande kaders verkennen van de mogelijkheden om concreet vorm te geven aan 

een makelaarsfunctie.”

Vraag: Welke uitkomsten heeft deze verkenning opgeleverd? Wanneer is de raad hierover 

geïnformeerd?

Op 23 augustus 2021 heeft de raad een besluit genomen over ‘Coronasteun lange termijn voor de culturele 

sector Woerden’. Qua innovatie is een bedrag van € 50.000 beschikbaar gesteld voor het professionaliseren 

van het Cultuur Platform Woerden (CPW). In 2021 € 10.000, in 2022 € 20.000 en in 2023 € 20.000. Per 1 

november 2021 is door het CPW een directeur aangesteld voor 7 uur per week en vanaf 1 januari 2022 een 

Cultuurmakelaar voor 14 uur per week. De Cultuurmakelaar vervult een rol in stimulering, in kennisdeling 

en het optimaliseren van locatiegebruik. De raad is hierover in maart 2023 geinformeerd via een 

Raadsinformatiebrief 'Cultuuropgave' D23094145 De coronasteunbekostiging is eindig. Het unanieme 

raadsbesluit over het cultuurmanifest met als ontwikkelthema 'cultuurmakelaar' blijft. De behoefte en 

meerwaarde verzilvert zich inmiddels in versterking van het brede veld, een innovatiebijdrage van de 

provincie en verbinding met regionaal netwerk van cultuurmakelaars. Ter versterking van de sociale basis is 

het voorstel nu dit te bestendigen in de MAG/ Brede SPUK.

Vierstra

D66 10 4 90 “Voor de uitvoering van de taken voor het Klimaatakoord is door capaciteitsgebrek minder uitgegeven”.

Vraag: wat is er niet gedaan?

Er is een minder snelle start gemaakt met projecten voor het isoleren van woningen en het informeren van 

inwoners over de route naar aardgasvrij wonen voor hun woning, dan mogelijk was geweest als er 

capaciteit was geweest om alle middelen in te zetten. Ook was aanvankelijk het plan om al in 2022 te 

starten met het gebiedsproces voor windenergie. Door uitstel naar 2023 is het geld voor dit proces en de 

bijbehorende onderzoeken in 2022 nog niet uitgegeven.

Vierstra

D66 11 begrotin

gsrecht

matighei

d

223 

e.v.

Om de paragraaf over begrotingsrechtmatigheid is duidelijk vermeld waar overschrijdingen op 

programmaniveau onrechtmatig zijn. Graag een nadere toelichting bij onderstaande posten, in de zin 

van waarom deze uitgaven noodzakelijk waren en wat de relatie is met de informatie die de raad 

daarover heeft ontvangen. M.a.w. waarom is de overschrijding niet gecompenseerd of aan de raad 

gemeld. 

1.	Pagina 233: Programma 1 heeft hogere lasten, die voor € 235.313. onrechtmatig zijn. Het gaat om 

representatiekosten college ( 70.500), hogere uitgaven onderhoud brandweer kazerne € 94.425,-) 

2.	Pagina 234 Programma 2:  Investeringen wegenstructuur Woerden West: € 376.000. 

De overschrijding van representatiekosten werd o.a. veroorzaakt door representatie bij Woerden 650, 

afscheid wethouders, vrijheidsmaaltijd, lintjesuitreiking(en), bijdrage aan koningsdag en bezoek VNG-

congres 2022. Adequate representatie leidt in veel gevallen logischerwijs tot kosten. Compensatie van de 

hogere kosten bleek niet mogelijk en hierom zou een aanvraag via de najaarsrapportage correct zijn 

geweest, dit had deze onrechtmatigheid voorkomen. 

Er is meer groot onderhoud uitgevoerd aan de brandweerkazernes, met name door verplichte aanpassingen 

i.v.m. Arbo-eisen (alle kazernes), uitvoering binnenschilderwerk en vervanging BMI- en inbraakinstallatie. De 

hogere kosten worden gedekt uit de reserve onderhoud vastgoed. Deze reserve is bedoeld om fluctuaties in 

de uitgaven voor groot onderhoud te egaliseren. De begrote bedragen voor groot onderhoud staan 

overigens niet goed geraamd in 2022. Met de actualisatie van het MOP is dit aangepast in 2023 en is ook 

een voorziening voor groot onderhoud ingesteld en worden de middelen uit de reserve toegevoegd aan 

deze voorziening.

Molkenboer / 

De Regt

D66 12 Paragraa

f 2

138 Klopt het dat het risico van de Rembrandtburg niet zijn meegenomen bij de vaststelling van de risico’s in 

de paragraaf 2 weerstandsvermogen en risicobeheersing?

Dit klopt niet. Het risico inzake de Rembrandtbrug is wel degelijk meegenomen voor een bedrag van € 5,3 

mln. Dit is de tweede regel in de tabel met de risico's

Vierstra / 

Noorthoek
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D66 13 Paragraa

f 2

139 Waarom is bij de vergelijking van de risico’s met het weerstandsvermogen niet de methode gehanteerd 

zoals deze is vastgelegd in de financiële verordening artikel 4, 24 en 25?

Formeel is de ingangsdatum van de nieuwe financiële verordening 1 januari 2023 en dus nog niet van 

toepassing op deze jaarrekening 2022. Het onderwerp risicomanagement is een van de zaken uit de 

financiële verordening die een langere implementatietijd nodig hebben en waarvoor op dit moment nog 

niet de capaciteit in de organisatie aanwezig is.

Vierstra

D66 14 Paragraa

f 4

149 Waarom is bij de nieuwe leningen gekozen voor een looptijd tot 2072 (50 jaar lang) en 2057 25 jaar lang. 

Is hier sprake van het toepassen van een rentevisie? En hoe ligt de relatie met de flexibiliteit over een 

periode van 50 jaar?

De lening tot 2057 heeft een looptijd van 35 jaar. Bij het afsluiten van deze leningen is gekeken naar de 

liquiditeitsbehoefte, zowel op korte als lange termijn, de afschrijvingstermijnen van de onderliggende 

activa, vervaldata en de rentestanden. De lening van 50 miljoen is afgesloten toen de rente begon te stijgen, 

waardoor we nog net konden profiteren van een lage rente. Bij de lening van 35 miljoen was bijvoorbeeld 

de lange rente (> 10 jaar) lager dan de korte rente. Het maken van een eigen rentevisie vereist 

specialistische kennis. Wij baseren ons op informatie van onze huisbankier, de BNG. De aangetrokken 

leningen worden lineair afgelost. De aflossingskalender zorgt voor een redelijke mate van flexibiliteit, 

waarbij wij wel binnen de grenzen van de (wettelijke) renterisiconorm blijven.

Vierstra

CU-SGP 15 algemee

n

Er wordt met grote regelmaat over capaciteitstekort gesproken. Kunt een overzicht geven wat het tekort 

is aan interne/externe capaciteit per programma/beleidsterrein en welke functies het betref?

Het afgelopen jaar kenmerkt zich inderdaad door een toenemende druk op het ambtelijk apparaat en deze 

druk zet in 2023 door. De afgelopen maanden zijn hierover ook gesprekken gevoerd met de 

Raadswerkgroep Organisatieontwikkeling. De werkdruk uit zich door een oplopend ziekteverzuim en 

toenemend verloop onder het personeel. In de Voorjaarsrapportage 2023 en Kadernota 2024 wordt verder 

op de te nemen maatregelen en mogelijke oplossingen ingegaan. 

Het is ondoenlijk om uw vraag op functieniveau en/of programmaniveau te beantwoorden omdat de 

capaciteitstekorten door de tijd heen verschuiven. Vacatures die weer ingevuld worden en leiden tot 

afnemend capaciteitstekort, nieuwe vacatures manifesteren zich en vacatures die langer open staan, leiden 

tot aanhoudende werkdruk. Soms lost inhuur een capaciteitstekort op maar regelmatig is dit onvoldoende. 

Met de raadswerkgroep is eerder het volgende over dit vraagstuk gedeeld.

We constateren dat drie ontwikkelingen bij elkaar komen:

1.	Een meerjarige forse ambitie als het gaat om ruimtelijke ontwikkelingen en sociale cohesie;

We signaleren dat Woerden regelmatig een bijna grootstedelijke ambitie heeft. De organisatie is daar niet in 

meegegroeid. De complexiteit van projecten neemt toe, mede door exogene factoren die onder 2 genoemd 

worden. Hierdoor worden niet alle ambities opgepakt of stokt de afronding van projecten.

2.	Exogene ontwikkelingen; de arbeidsmarkt is overspannen en vacatures staan langer open. Daarnaast 

vraagt o.a. de afwikkeling van crises (Oekraiense vluchtelingen, crisis noodopvang vluchtelingen en post-

COVID) en economische ontwikkelingen (energiearmoede, hoge inflatie) om meer capaciteit

3.	Organisatieaanpassingen uit het verleden die we nu duiden als ‘weeffouten’. In het verleden zijn 

managementfuncties vervallen waardoor de span-of-control te groot is geworden en het daardoor 

ontbreekt aan aan- en bijsturing in teams. Het team P&O is door de jaren heen ‘ontmanteld’ terwijl er juist 

extra behoefte is aan recruitment en personeelsadvies en daarnaast zet toenemende wet- en regelgeving 

o.a. de juridische en financiële functies extra onder druk.

Pennarts

CU-SGP 16 raadsvoo

rstel

Er worden minder uren doorbelast naar projecten wat een nadeel geeft van 800k. Kunt u hier meer 

duiding op geven hoe dit nadeel ontstaat en hoe we dit in de toekomst kunnen voorkomen? 

Dit wordt verklaard doordat de urennorm voor de productieve uren (1.425 uur) hoger is dan wat realistisch 

is (1.360 uur). Het hogere aantal indirecte uren, die dus niet op investeringsprojecten kunnen worden 

geschreven, verhoogt dus de exploitatielast. Daarnaast blijkt uit analyses dat medewerkers die begroot zijn 

op projecten, in de praktijk meer uren maken die ten laste van de exploitatiekosten moeten komen.

We kunnen dit in de toekomst voorkomen door realistischer te gaan begroten. In de begroting 2024 wil het 

college hierin de nodige aanpassingen doorvoeren, dit is ook benoemd in de Voorjaarsrapportage 2023 en 

de Kadernota 2024.

Vierstra
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CU-SGP 17 1 8 Bij de toelichting op de schuldquote worden een drietal verklaringen voor het grote verschil tussen de 

geprognosticeerde en de werkelijke schuldquote toegelicht. Klopt het dat hiervan enkel de 11% agv de 

grondexploitaties op de korte termijn alsnog te verwachten is? Waarom wel/niet?

Dat is niet eenduidig te zeggen: als we erin slagen om de boeggolf aan investeringen ook daadwerkelijk te 

realiseren, dan wordt dit deel ook 'gerealiseerd'. De hogere toevoegingen aan de reserves vanuit de 

jaarrekeningresultaten hebben wel een permanent effect op de schuldquote. Daarnaast kennen de 

jaarcijfers 2022 incidentele opbrengsten die een incidenteel gunstig effect op de schuldquote hebben, 

ervan uitgaande dat het Rijk dergelijke incidentele bijdragen in 2023 niet verstrekt

Vierstra

CU-SGP 18 1 8 Er wordt benoemd dat er een boeggolf aan investeringen is ontstaan als gevolg van het niet tijdig 

kunnen uitvoeren van de geplande investeringen. Er is 25 miljoen aan investeringen doorgeschoven. In 

hoeverre heeft dit noodzakelijke investeringen getroffen?  

De vraag of een investering noodzakelijk is, is politiek van aard. De grootste openstaande 

investeringskredieten per eind 2022 zijn:

Politiekantoor - € 8 mln.

Scholen - € 7 mln.

Openbare Ruimte - € 6 mln.

Rembrandtbrug - € 5 mln.

Brandweerkazernes - € 4 mln.

Snelfietspaden - € 4 mln.

Ontsluiting Harmelerwaard - € 3 mln.

Kruising Steinhagenseweg - € 3 mln.

Bedrijfsvoering / ICT - € 1 mln.

Oostelijke randweg - € 1 mln.

Overige € 3 mln.

Totaal is dit € 45 mln. In de begroting 2022 was al een bedrag van € 20 mln. doorgeschoven naar de jaren ná 

2022, waardoor het verschil tussen werkelijk en begroting nu uitkomt op de genoemde € 25 mln.

Vierstra

CU-SGP 19 1 11 Fraude adressen. Achterstand, maar krijgt in 2023 extra aandacht. 

1.1.4.1. Wordt dat nu opgepakt?

In het 1e kwartaal is door instroom de formatie weer op orde. Er is extra aandacht voor de achterstanden 

m.b.t. adresonderzoeken.

Molkenboer

CU-SGP 20 1 12 Stijging huiselijk geweld, drugshandel en zich onveilig voelen in de eigen buurt nemen toe.  

Wordt dit meegenomen in nieuwe plannen o.a. in de MAG?

Deze thema’s worden meegenomen in het reguliere werk en/of in het IVP.  In het kader van verbinding zorg 

en veiligheid vindt afstemming plaats met MAG. In het Uitvoeringsplan IVP wordt dit verder uitgewerkt.

Molkenboer

CU-SGP 21 1 12 Wordt dit expliciet aangepakt en benoemd als speerpunt in IVP? Drugshandel wordt meegenomen onder prioriteit 'ondermijning', huiselijk geweld onder prioriteit 'zorg en 

veiligheid' en zich onveilig voelen in de eigen buurt bij prioriteit 'aanpak Schilderskwartier'.

Molkenboer

CU-SGP 22 1 13-

14

Fietsendiefstal 

Zijn de borden inmiddels geplaatst? 

Deze borden worden na de zomer geplaatst. Molkenboer

CU-SGP 23 1 15 Jongeren 

Waarop is de stelling gebaseerd dat er zeer weinig activiteiten worden georganiseerd voor de jeugd 

tussen de 14-18 jaar? 

Deze stelling is gebaseerd op de ervaringen en signalen die jongeren (en hun ouders) richting de gemeente 

uiten. Zij geven aan dat in de door hen ervaren realiteit er zowel buiten als binnen weinig gelegenheden zijn 

waar zij samen kunnen komen om elkaar te ontmoeten en ‘te chillen’. Zij mogen niet naar de 

uitgaansgelegenheden waar alcohol wordt geschonken. Daarnaast vinden ze dat op de plekken waar zij 

buiten samenkomen, zoals parken, speelplaatsen of schoolpleinen, zij met regelmaat worden weggestuurd 

door bewoners of door boa`s/politie. Jongeren uiten ook de behoefte aan meer sportgerelateerde 

activiteiten voor jongeren, anders dan voetbal en hockey. Vooral het Cruijff-court wordt geregeld genoemd. 

Ook bij initiatieven voor en door  jongeren missen zij inspraak en ze vinden dat deze (te) weinig 

ondersteuning krijgen vanuit de gemeente. Deze informatie is ook opgehaald bij de netwerksessie voor het 

nieuwe Integraal Veiigheidsbeleid (IVP) vanuit de professionals in de praktijk.

Molkenboer

CU-SGP 24 1 15 Waarop is de behoefte van jongeren gebaseerd? Het hoort bij de leeftijdsfase en de (identiteit)ontwikkeling van jongeren. Ze hechten in deze fase meer 

belang aan de relatie met leeftijdsgenoten en hebben meer de behoefte aan een plek waar ze zichzelf 

kunnen ontplooien, hun eigen talenten kunnen ontwikkelen, zich kunnen ontspannen en kunnen doen wat 

zij leuk vinden. Samen met leeftijdsgenoten. De jongeren die bekend zijn bij de gemeente geven aan dat zij 

vinden dat er onvoldoende kwalitatief hoogstaande plekken zijn die passen bij deze behoefte.

Molkenboer
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CU-SGP 25 1 15 Wat is de reden dat er nog niets is georganiseerd? Er zijn allerlei mogelijkheden voor jongeren om deel te nemen aan activiteiten. Echter, er zijn ook jongeren 

die aangeven dat het aanbod niet goed aansluit bij de behoefte. Via de uitvoeringsagenda van de MAG en in 

samenwerking met verschillende partners op het gebied van sport, cultuur, jongerenwerk en de jongeren 

zelf (via jongerenparticipatie) wordt verder werk gemaakt van deze behoefte.

Molkenboer

CU-SGP 26 1 21 NOVEX overeenkomst Groene Hart. 

Is de investeringsagenda vanuit het Rijk al bekend?

Nee, deze is nog niet bekend. Vanuit de vijf regio's binnen het NOVEX-gebied Groene Hart worden op dit 

moment long- en shortlists opgesteld met mogelijke projecten die gezamenlijk worden ingediend. Voor 

Woerden staan daar o.a. Harmelerwaard en Poort van Woerden op.

Molkenboer

CU-SGP 27 1 23 Stijging representatiekosten Is deze stijging van kosten incidenteel of een verwachte structurele stijging? De representatiekosten zijn structureel (laatste vijf jaar) hoger dan begroot. Molkenboer

CU-SGP 28 2 32 Brug Harmelerwaard

Wordt dit in samenhang bekeken met de toekomst van de Harmelerwaard? Zo ja, is besluit 2023 dan wel 

haalbaar? Zo nee, waarom niet?

Ja dit wordt weer opgepakt als de conceptvisie er ligt. Waarschijnlijk zal de visie er in september 2023 

liggen. Dan zal er eind 2023/begin 2024 een besluit vallen. 

Pennarts

CU-SGP 29 2 34 Wijkonderhoud het onderzoek. 

Wat is daarvan nu de stand van zaken?

Het beheer openbare ruimte is in handen van drie teams: Afval en Reiniging, Wijkonderhoud en Realisatie & 

Beheer. Met name de laatste twee teams werken nauw samen. In beide teams werken goed opgeleide, 

enthousiaste medewerkers uitgerust met professioneel materiaal. De prestaties van beide teams kunnen 

zich qua prijzen en prestaties meten aan de markt en de medewerkers hebben een grote betrokkenheid en 

flexibiliteit. Dit alles wordt continu gemonitord en vastgelegd in afspraken (Samenwerkingsovereenkomst). 

In 2022 wordt een nieuwe Samenwerkingsoverkomst (SOK) opgesteld tussen de teams Wijkonderhoud en 

Realisatie en Beheer. Verder worden de afspraken met de aannemers geëvalueerd m.b.t. het Gevel tot 

Gevel (GTG) contract. Zowel binnen Wijkonderhoud als Realisatie en Beheer is volop kennis van de markt. 

Zowel bij de afspraken in het nieuwe SOK als die bij het GVG contract wordt gekeken naar de 

marktconformiteit van zowel de verschillende aannemers als die van het team Wijkonderhoud. Na de 

aanbesteding van het nieuwe GTG contract zal de raad geïnformeerd worden over dit nieuwe contract 

(2023). Hierin wordt ook aandacht besteed aan de functie en werkzaamheden van het team Wijkonderhoud 

in het totale beheer van de openbare ruimte.

De Regt

CU-SGP 30 2 35 Inzicht kosten beheer en onderhoud openbare ruimte bij ruimtelijke ontwikkeling. 

Dit resultaat staat op Groen. Kan toegelicht worden op welke wijze dit resultaat is behaald. En waarom 

dan bij bestemmingsplan Watermolenlaan 1 nog geen duidelijkheid is over de kosten? 

Bij alle nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen wordt voor het vaststellen van de definitieve inrichtingsplannen 

(DO inrichtingsplan) een beheerkostentoets uitgevoerd. De IBOR begrotingsconsequenties worden 

voorgelegd aan het bestuur. In het geval van de ontwikkeling Watermolen 1 is de planontwikkeling in de 

fase van ontwerp bestemmingsplan. Zodra dat definitief is, kan aan de inrichtingsplannen gewerkt worden 

en kan de beheerkostentoets worden uitgevoerd. In de ontwerpen wordt rekening gehouden met de 

opgave 'Sober en doelmatig' (cf. programmabegroting). Door dit proces worden en zijn de beheerkosten 

voor een realisatie inzichtelijk voor het bestuur, daarmee is deze opgave behaald.

De Regt

CU-SGP 31 2 40 2.1.  Uitrol glasvezel. 

Wat doen we met straten of klachten die binnenkomen over de straten waar glasvezel is neergelegd? 

Wie moet dat dragen?

Onze toezichthouders kabels & leidingen behandelen actief de binnengekomen meldingen. De aannemers 

worden actief bevraagd over deze meldingen en verplicht om het straatwerk te herstellen naar 

beginkwaliteit. Ze hebben een garantieverplichting en inzandverplichting. Als na deze periode het 

straatwerk toch gaat zakken en de kwaliteit dusdanig is afgenomen, herstellen wij de bestrating vanuit de 

ontvangen degeneratievergoeding. 

De Regt

CU-SGP 32 2 40 Restafval 

Wat is de reden dat Woerden achterblijft op het landelijk gemiddelde restafval? 

Op 1 januari 2017 startte de gemeente Woerden met een nieuwe wijze van het inzamelen van huishoudelijk 

afval. Deze inzamelmethodiek kreeg de naam ‘het nieuwe inzamelen’ (HNI). Met HNI zijn  aansprekende 

milieuresultaten geboekt. De hoeveelheid restafval is sinds de introductie sterk gedaald. De gemeente 

presteert daarmee beter dan het landelijk gemiddelde.

Vierstra
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CU-SGP 33 3 46 3.1.1.1. In 2022 nog geen definitief besluit genomen over samengaan Kwadraad en Woerden Wijzer. 

Waarom is dit onderdeel van de herijking MAG?

Woerden Wijzer en Kwadraad werken nog steeds intensief met elkaar samen en dit blijven zij doen. De 

doorontwikkeling van het lokale team is onderdeel van de herijking van de MAG omdat de uiteindelijke 

toekomst en positionering van Woerden Wijzer samenhangt met meerdere ontwikkelingen die in de 

Maatschappelijke Agenda verder zijn uitgewerkt. Zoals de sociale basis, de kaders uit de hervormingsagenda 

Jeugd, het landelijk convenant 'sterke lokale teams' en de inkoop van zorg en ondersteuning. Dat hangt dus 

ook samen met hoe we de samenwerking tussen Woerden Wijzer en Kwadraad uiteindelijk definitief 

positioneren en formaliseren. Maar in de praktijk wordt vooruitlopend op deze ontwikkeling al intensief 

samengewerkt.

Pennarts

CU-SGP 34 3 53 3.6.1. In 4 wijken of buurten is een Huis van.. 

Wordt dit geëvalueerd en evt. uitgebreid?

Er zijn vier 'Huizen van ...' (Meulmansweg in de Binnenstad, de Plint in het Schilderskwartier, Wijkcentrum 

Molenvliet in Molenvliet en het Dorpshuis in Harmelen) en twee 'Huiskamers van ...' (De Cope in Kamerik en 

De Zegge in Zegveld). In het integraal beleidskader Maatschappelijke Agenda 2023-2027 zijn doelen 

geformuleerd t.a.v. (de doorontwikkeling van) de ontmoetingsplaatsen. De uitwerking van deze doelen 

wordt besproken in de werksessies en de uitkomsten worden opgenomen in de Maatschappelijke Agenda 

2023-2027. 

Pennarts

CU-SGP 35 4 72 De opwek van zon-op-dak is toegenomen, maar de doelstelling aan middelgrote opwek is buiten bereik. 

Wat betekent dit en welke acties kunnen of moeten we nog nemen om richting doelstelling te gaan?

Netcongestie is de belangrijkste oorzaak dat middelgrote opwek nu achterblijft. Door gebrek aan capaciteit 

op het net kunnen nieuwe grote zonnedaken, erfmolens en kleine zonnevelden voorlopig geen elektriciteit 

terugleveren aan het elektriciteitsnet. In slechts een klein deel van Woerden, aan de westkant van de 

gemeente, is terugleveren van deze middelgrote opwek de komende jaren wél mogelijk. We zetten daarom 

extra in op het realiseren van middelgrote opwek in dit gebied. We werken hiervoor onder meer samen met 

OKW om zon op grote daken op het bedrijventerrein Barwoutswaarder te realiseren.

Vierstra

CU-SGP 36 4 74 4.6.2. Door wachten op omgevingswet vindt er geen verdere ontwikkeling plaats. 

Is er al meer bekend? Zijn er inwoners die wachten op het besluit voor kleine zonnevelden?

In 2021 heeft de raad een afwegingskader vastgesteld dat het aanvragen van kleine zonnevelden mogelijk 

maakt. Bewoners hoeven hier dus niet op te wachten. Het voornemen van het college is om de 

aanvraagprocedure te vereenvoudigen door het opstellen van een paraplu-bestemmingsplan. Dit is door 

capaciteitsgebrek nog niet gebeurd in 2022.

Vierstra

CU-SGP 37 4 80 4.13 Op peil houden van voorzieningenniveau. 

Hoe gaan we dat oppakken voor de kernen?

Dit is een politieke vraag. Allen

CU-SGP 38 4 91 Hernieuwbare elektriciteit 

Vanwaar het grote verschil (12.9 vs. 26.9)? 

Woerden heeft nog geen zonnevelden of windparken gerealiseerd en loopt daarom achter op de 

gemiddelde opwekcapaciteit van duurzame energie in vergelijking met andere gemeenten. Doordat we 

hiermee zorgvuldig te werk willen gaan, en bovendien te maken hebben met beperkte ambtelijke capaciteit, 

heeft het proces om tot grootschalige energieprojecten te komen meer tijd gekost. De gemeenteraad heeft 

inmiddels forse stappen gezet om duurzame energie te realiseren, door aanwijzing van de polder Reijerscop 

voor windenergie en de polder Barwoutswaarder voor zonnevelden. De verwachting is dan ook dat we deze 

achterstand de komende jaren zullen inlopen.

Vierstra

CU-SGP 39 5 93 Brugfunctionaris Gelijke Kansen Alliantie. 

Mooi initiatief. Welke scholen doen mee? Krijgen we eind Q4 een verslag?

De twee brugfunctionarissen (totaal 1 fte) worden ingezet op de scholen Rembrandt van Rijn en De 

Achtsprong van Stichting Klasse, De Molenwiek en de Wegwijzer van Kalisto en de Willem Alexanderschool, 

Willem van Oranjeschool en de R. de Jagerschool van SPCO. De  werving van de brugfunctionaris loopt op 

dit moment nog. Het streven is dat de brugfunctionarissen na de zomervakantie starten. Begin Q2 van 2024 

wordt de raad geinformeerd over de voortgang. 

Rozendaal

CU-SGP 40 5 94 Meer financiën naar leerlingen vervoer. 

Loopt het daardoor beter?

De aanbieder van leerlingenvervoer kan door middel van de extra financiering makkelijker gebruik maken 

van onderaannemers voor extra chauffeurs en heeft dit ook gedaan. Hiermee is voorkomen dat kinderen 

niet meer naar school gebracht konden worden of dat vaste zogenoemde narijroutes (chauffeur rijdt na een 

eerste route een tweede route te laat naar school) ingezet moesten worden. Het landelijke chauffeurstekort 

blijft vooralsnog bestaan en dit veroorzaakt dat de uitvoering van leerlingenvervoer nog steeds onder druk 

staat. 

Rozendaal
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CU-SGP 41 6 109 Correctie op de verliesvoorziening 

Kunt u uitleggen waarom er een voordeel van 102k ontstaat? Welke nieuwe doorrekening hebben we 

het over? 

Alle grondexploitaties, waaronder dus ook de grondexploitatie Burg. Van Zwietenweg, worden jaarlijks 

geactualiseerd. Hierbij worden de verwachte toekomstige kosten en opbrengsten geactualiseerd. Dit wordt 

nader toegelicht in het MPG (Meerjarenperspectief Grondexploitaties) en in de paragraaf Grondbeleid van 

de jaarrekening.

Vierstra

CU-SGP 42 paragraa

f 4

149 Langlopende leningen 

Er staat vermeld dat er geen langlopende leningen zijn met een mogelijkheid tot vervroegde aflossing. 

Dit beperkt de planning op dit punt. Wordt er nagedacht over opname van deze mogelijkheid bij 

aangaan van nieuwe leningen? Zeker gezien de nu oplopende rentes, en daarmee de kans dat er 

daarmee in de toekomst mogelijk rente kan worden bespaart met vervroegde aflossing d.m.v. 

herfinanciering? Waarom wel/niet?

Bij het aantrekken van leningen gaat het altijd om de afweging tussen zekerheid van de rentelasten (lange 

rentevaste periode) versus flexibiliteit (korte rentevaste periode). Het is in principe altijd mogelijk om extra 

af te lossen, alleen staat daar vaak een boete tegenover voor het verlies dat de bank daardoor lijdt. 

Hierdoor is het vaak niet interessant om vervroegd af te lossen. Doordat de meeste leningen lineair afgelost 

worden, is er elk jaar zo'n € 14 miljoen aan aflossingen. Hier zit dus voldoende flexibiliteit in.

Vierstra 

Lijst 

vander 

Does

43 2 31 2.3.1.4. 	Wanneer verwacht men de startnotitie gereed te hebben? Dit verwachten wij in Q4 2023 gereed te hebben. De Regt

Lijst 

vander 

Does

44 kengetall

en

140 Kan het verschil tussen de begrote en werkelijke percentages van de grondexploitatie en structurele 

grondexploitatie ruimte over 2022 verklaard worden door de lagere boekwaarde van de 

grondexploitaties (circa 18 miljoen verschil)?  

De lagere ratio wordt verklaard doordat de boekwaarde van de grondexploitaties in de jaarrekening 2022 € 

14 miljoen lager ligt dan wat in de begroting 2022 verwacht werd.

De Regt

Lijst 

vander 

Does

45 kengetall

en

140 Kan het verschil tussen begrote en werkelijke percentage van de belastingcapaciteit over 2022 verklaard 

worden?

Dit verschil wordt voornamelijk verklaard doordat in de begroting 2022 de begrote OZB-opbrengst per 

woning voor 2022 voor Woerden wordt vergeleken met de gemiddelde begrote OZB-opbrengst per woning 

in Nederland van 2021. De gemiddelde OZB-opbrengsten voor Nederland zijn namelijk nog niet bekend als 

wij de begroting opstellen. Bij het opstellen van de jaarrekening vergelijken wij onze eigen gemiddelde OZB 

over 2022 met het gemiddelde over 2022 van Nederland. Doordat de rest van Nederland ook hogere OZB-

opbrengsten heeft, daalt deze ratio.

Vierstra

Lijst 

vander 

Does

46 kengetall

en

140 Klopt de kleurmarkeringen van de solvabiliteitsratio begroting 2022: 17% (geel) met als signaalwaarde 

<20% = rood? Zelfde geldt voor de belastingcapaciteit rekening 2022: 102% (rood) met signaalwaarde 95-

105% = geel?

Deze kleuren zijn inderdaad onjuist weergegeven. Ook de structurele exploitatieruimte in de Begroting 2022 

(0,9%) had groen moeten zijn i.p.v. rood.

Vierstra

STERK 

Woerden

47 algemee

n

8 Hogere toevoeging aan de Alg. Reserve van € 18 miljoen. Heeft dit te maken met niet uitgegeven, maar 

wel begrootte investeringen? Welke zijn dit?

Nee, dit gaat niet over investeringen, maar over de exploitatiesaldo's van de jaren 2021 en 2022. Dit wordt 

enerzijds verklaard door lagere exploitatiekosten en anderzijds door hogere opbrengsten, vooral uit 

rijksbijdragen.

Vierstra

STERK 

Woerden

48 1 10 Hoe komt het dat de telefonische  bereikbaarheid stokt bij 90%. Het is niet te voorkomen dat er op piekmomenten langere wachttijden zijn. Dit zorgt ervoor dat inwoners 

dan toch ophangen.

Pennarts

STERK 

Woerden

49 1 11 Adresfraude. Hoe vaak komt dit voor of wordt gedacht dat dit voorkomt per jaar en wordt er een 

toename gesignaleerd?

Er zijn geen harde cijfers over hoe vaak adresfraude voorkomt. Gezien de beschikbare capaciteit is 

diepgaand onderzoek niet altijd mogelijk. Wel is er een duidelijke toename zichtbaar. Dit komt o.a.  door de 

woningkrapte en wetswijzigingen.

Molkenboer

STERK 

Woerden

50 2 32 Wat heeft een brug over de Harmelerwaard voor zin als de tuinbouw vertrekt? Of betreft dit een ander 

project?

Er wordt nu gewerkt aan een toekomstvisie voor het gebied de Harmelerwaard. Uit deze visie komen 

verschillende scenario's naar voren. Of er een brug nodig is blijkt dan ook uit deze scenario's. Daarnaast zijn 

er ook bedrijven op Utrechts grondgebied die hun vrachtverkeer over deze brug moeten laten gaan om de 

verkeersveiligheid voor de Liesgrassingel en de Harmelerwaard te verbeteren. 

Pennarts

STERK 

Woerden

51 3 60 Nw Wet Inburgering. Hbo/wo en mbo route waren nog niet beschikbaar. Hoe kan dit? 

De wet is al een paar jaar bekend! Hebben de gegadigden thuis zitten afwachten? 

De gemeente koopt taalschakeltrajecten regionaal in via de gemeente Utrecht. Pas begin 2023 zijn de 

regiogemeenten tot een overeenkomst met taalaanbieders voor de hbo/wo- en mbo-route gekomen, 

medio februari is een start gemaakt met de eerste taalschakeltrajecten. Op 26 mei jl. is een tweede groep 

gestart. Statushouders die voor deze trajecten zijn aangemeld, hebben in de tijd voor de aanmelding alvast 

reguliere taallessen gevolgd via de reeds ingekochte taaltrajecten (Toptaal/Queridon). 

Rozendaal

STERK 

Woerden

52 3 66 Waardoor komt de toename van jeugdhulp tot 18 jaar? Dit is een landelijke trend. Er zijn meerdere verklarende factoren: er is sprake van toenemende complexiteit 

binnen gezinsstructuren bv. door echtscheidingsproblematiek. Daarnaast hebben vooral de jongeren last 

van de naweeën van corona en is ook het vastlopen van de jeugdhulpketen, als het gaat om specialistische 

zorg, een landelijk probleem. 

Pennarts
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STERK 

Woerden

53 5 96 Zwembaden. Is dit het rapport, waarover hier gesproken wordt, dat nav de politieke avond toegezegd is 

op te stellen of was hert rapport voor de aanleiding vd politieke avond?

Het rapport waarover gesproken wordt is het door Drijver & Partners opgestelde rapport waarover we 

tijdens de politieke avond gesproken hebben. Op 27 juni 2023 ligt bij het college een raadsinformatiebrief 

voor, met informatie over de huidige stand van zaken betreffende de zwembaden.

Rozendaal

STERK 

Woerden

54 paragraa

f 2

140 Komt de netto schuldquote zo laag uit doordat er veel investeringen zijn doorgeschoven? Bijv. 

Rembrandtbrug?

Dat is correct. Dit staat nader toegelicht op pagina 8 van de jaarrekening. Maar ook de hogere incidenteel 

uitgekeerde rijksbijdragen zorgen voor een lagere schuldquote.

Vierstra

STERK 

Woerden

55 paragraa

f 5

156 Toename ziekteverzuim. Hoe verklaart u dit? Er wordt toch van alles gedaan om de 

werkomstandigheden optimaal te houden?

Als gevolg van de uitdagende coronasituatie die zich heeft voorgedaan in de jaren 2020, 2021 en 2022, 

hebben we te maken gekregen met een toenemend aantal vacatures als gevolg van de groeiende krapte op 

de arbeidsmarkt. Deze situatie heeft extra druk gelegd op onze organisatie, waarbij medewerkers extra 

taken kregen en meer moesten doen met minder middelen. Hierdoor is het ziekteverzuim gestegen.

Om deze uitdagingen het hoofd te bieden, hebben we in de Voorjaarsrapportage 2023 en de Kadernota 

2024 maatregelen en mogelijke oplossingen besproken, met een specifieke focus op het capaciteitstekort. 

Een van de belangrijkste pijlers van deze aanpak is de versterking van onze afdeling Personeel en 

Organisatie (P&O). Door deze versterking streven we ernaar om een adequaat advies en facilitering aan 

onze teammanagers te bieden.

Het effectieve beheer van verzuim is van cruciaal belang voor onze organisatie. Het monitoren en 

aanpakken van signalen vanuit de organisatie is essentieel om het verzuim te verminderen en de 

productiviteit te verhogen. Onze teammanagers spelen een centrale rol bij het beheer van de werkdruk 

binnen de organisatie. Daarom is het belangrijk om preventieve maatregelen te nemen, zoals het vergroten 

van de aandacht van teammanagers voor alle medewerkers en het bevorderen van de 

medewerkerstevredenheid.

Op korte termijn zal er daarom een Medewerkerstevredenheidsonderzoek (MTO) plaatsvinden, waarbij ook 

de werkomstandigheden binnen de organisatie worden getoetst. Daarnaast is het van belang om zowel 

tijdens het re-integratieproces als bij preventieve maatregelen persoonlijke aandacht te geven. Door middel 

van een steekproef kan onderzocht worden in hoeverre gevallen van verzuim werk gerelateerd zijn.

Het begeleiden van re-integratie is van groot belang en vereist individuele en gespecialiseerde 

ondersteuning gedurende het gehele proces. Dit omvat het vertalen van adviezen naar de werkomgeving, 

het bemiddelen bij re-integratie in andere functies binnen en buiten de organisatie, en het bieden van 

begeleiding gedurende het gehele proces. Hiervoor hebben we behoefte aan meer aandacht voor 

(preventie van) verzuim in de gehele organisatie, een P&O-adviseur (of verzuimspecialist) die zich richt op 

een individuele en specialistische aanpak van werk gerelateerd verzuim, begeleiding en ondersteuning bij re-

integratie binnen en buiten de huidige functie, en een sparringpartner voor teammanagers tijdens 

verzuimgesprekken, met name bij frequente verzuimgesprekken.

Daarnaast is het belangrijk om het verzuim te monitoren en te adviseren. Regelmatige bespreking van 

Pennarts


